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EUROeko

AZRRIJEV NOVOOSMIŠLJENI PROJEKT “OD FARME DO STOLA”

Edukacijsko-kuharske 
radionice u Pazinu

Turističko - gastro-
nomski doživljaj 
“Od farme do stola” 

AZRRI-Agencija za ruralni 
razvoj Istre d.o.o. je osmi-
slila u sklopu EU projekta 
MEDFEST, koji ima za cilj 
predstaviti istarsku prirod-
nu, kulturnu i kulinarsku 
baštinu ispričanu kroz ga-
stronomsku valorizaciju au-
tohtonih pasmina. 

Kulinarsko 
naslje!e
Projekt MEDFEST u 

samoj je završnici proved-
be te prezentacijom novo-
osmišljenog turističko - ga-
stronomskog paketa želi se 
podići svijest o održivim 
turističkim proizvodima 

koji čine temelj i budućnost 
turizma na području Istre, 
ali i Mediterana. Sredinom 
listopada održana je prezen-
tacija za turističke vodiče s 
područja Istarske županije 
koji su potom imali priliku 
biti dijelom kuharske radi-
onice kuhara Jeffrey Vellae, 
kojemu je glavna misija ko-
rištenje lokalnih namirni-

ca u gastronomiji, te time 
zaokružiti svoj doživljaj. U 
sklopu prezentacije, svečano 
je započeo jesenski ciklus 
raznovrsnih edukacijsko - 
kuharskih radionica koje će 
se odvijati u didaktičkoj ku-
hinji centra. Radionice će 
se održavati i u studenom 
i u prosincu pod vodstvom 
stručnjaka. Projekt MED-

FEST - Kulinarski doživ-
ljaji Mediterana: stvaranje 
održivih turističkih desti-
nacija, europski je projekt 
sufinanciran iz Programa 
transnacionalne suradnje 
Interreg Mediteran 2014.-
2020. AZRRI d.o.o. hrvatski 
je partner na projektu koji se 
provodi u suradnji s vode-
ćim partnerom iz Slovenije 
te zajedno s ostalim partne-
rima iz Italije, Francuske, 
Španjolske, Portugala, Grč-
ke i Cipra. Vrijeme trajanja 
projekta je 36 mjeseci.

Cilj projekta MED-
FEST je poboljšanje kva-
litete života ljudi u rural-
nim područjima koristeći 
bogato kulinarsko naslijeđe 
Mediterana, koje je prepo-

znato i uvršteno na UNES-
CO-ovu listu svjetske ne-
materijalne baštine. 

Gastronomski 
do"ivljaj
U sklopu projekta kre-

irani su alati i instrumenti 
temeljem kojih je pojedini 
projektni partner osmislio 
inovativne održive gastro-
nomske doživljaje, kako bi 
se omogućila diverzifikacija 
ponude turističkog sektora 
te upotpunila i produžila 
turistička ponuda u rural-
nim priobalnim krajevima 
na Mediteranu.

Aktivnosti projek-
ta podijeljene su u dvije 
faze. U prvoj fazi provela 
se studija temeljem koje se 

razvila strategija uključiva-
nja gastronomske tradicije 
u razvoj novih održivih tu-
rističkih paketa. U drugoj 
fazi provedeno je testiranje 
osmišljenog turističko - ga-
stronomskog doživljaja “Od 
farme do stola” s glavnim 
ciljem provjere teorijskog 
uporišta dobivene strate-
gije, metodom testiranja 
u lokalnom/regionalnom 
kontekstu. Dobivenim re-
zultatima testiranja poje-
dinog doživljaja, dovršena 
je strategija planiranja odr-
živih kulinarskih iskustava 
koja će biti diseminirana u 
cilju inkorporacije u lokal-
ne i regionalne strategije 
razvoja turizma.

S. B. I.
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Sredinom listopada u Edukacijsko - ga-
stronomskom centru Istre u Pazinu po-
čeo je jesenski ciklus radionica • Odr-
žana prezentacija novoosmišljenog 
turističko-gastronomskog doživljaja pod 
nazivom “Od farme do stola” u sklopu 
europskog projekta MEDFEST 
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GIMNAZIJALCI PULE VE! 13 GODINA POSJE!UJU EP 

Pulska gimnazija u Istri 
prva Škola ambasador 
Europskog parlamenta 

ZAVRŠNA KONFERENCIJA PROJEKTA MOSES

Održivi razvoj putničkog pomorskog prometa
Završna konferencija pro-

jekta MOSES - Maritime 
and multimOdal transport 
Services based on Ea Sea-
way project), sufinancira-
nog sredstvima Europske 
unije u okviru Programa 
Interreg V-A Italija - Hr-
vatska 2014. - 2020., a u 
čijoj provedbi kao projektni 
partner sudjeluje i Istarska 
županija održana je 18. ruj-
na u Trstu. Projekt MOSES 
usmjeren je na promicanje 
održivog razvoja putnič-

kog pomorskog prometa, 
poboljšanjem kvalitete i 
sigurnosti prijevoznih 
usluga te promicanjem 
multimodalnosti u pro-
gramskom području, te-
meljem rezultata ostvare-
nih u provedbi strateškog 
projekta EA SEA-WAY. 
U sklopu implementaci-
je projektnih aktivnosti, 
Istarska je županija bila 
zadužena za pripremu i 
provedbu geotehničkog 
ispitivanja geomorfo-

loškog sastava morskog 
dna te dubinskog pregleda 
obalnog pojasa pomoću 
akustičnih sustava i/ili 
laserske batimetrije, koje 
predstavljaju preduvjet za 
izradu idejnog, glavnog 
i izvedbenog projekta za 
izgradnju putničkog ter-
minala u Puli na rtu Guc 
Valelunga. Istarska župa-
nija je također koordinira-
la provedbu radnog paketa 
usmjerenog na evaluaci-
ju svih pilot aktivnosti 

koje će biti realizirane u 
projektu u cilju definira-
nja preporuka za daljnji 
održivi razvoj putničkog 
prometa u Programskom 
području.

Projekt je počeo s 
provedbom 1. siječnja 
2018., a završio je 30. ruj-
na 2019. godine. Ukupan 
proračun projekta iznosi 
1.175.085,00 eura, dok 
proračun Istarske županije 
iznosi 125.525,00 eura.

S. B. I.

Programom Škola ambasador u EP zna#ajno se 
podi$e razina informiranosti mladih o europskim 
institucijama te njihovim pravima kao europskih 
gra%ana, rekao je istarski europarlamentarac 
Valter Flego • Mentorice projekta su profesori-
ce Tanja &erneka i Elizabeta Pavlovi' 

Valter Flego, profesorice 
Tanja Černeka i Eliza-
beta Pavlović i ravnatelj 
Gimnazije Filip Zoričić

“Čestitam vam od 
srca što ste od 
danas i službe-

no prva škola u Istri Ško-
la ambasador Europskog 
parlamenta. To je velik 
uspjeh za sve vas koji ste 
tome pridonijeli!”, istaknuo 
je zastupnik IDS-a u Eu-
ropskom parlamentu Valter 
Flego prilikom svečanosti 
u Gimnaziji Pula.

Prava gra!ana
Naime, u suradnji s 

Uredom za informiranje 
Europskog parlamenta u 

Zagrebu, pulska je gimnazija 
uključena u program Škola 
ambasador Europskog par-
lamenta od 2018. godine, a 
program se od 2016. provodi 
u svim državama članicama 
EU-a te u Hrvatskoj obuhva-

ća gotovo 40 škola. Kako je 
Flego istaknuo, ovim se pro-
gramom značajno podiže ra-
zina informiranosti mladih 
o europskim institucijama 
te njihovim pravima kao 
europskih građana. 

- Jako mi je drago da 
Gimnazija Pula već punih 
13 godina svake godine 
vodi svoje učenike u po-
sjet Parlamentu i što se 
aktivno zalaže da svojim 
učenicima na najbolji mo-
gući način, kroz konkret-
nu praksu, približi sve ono 
što EU predstavlja, kazao 
je Flego. Svečanosti su pri-
sustvovali ravnatelj škole 
Filip Zoričić, profesorice 
mentorice ovog projekta 
Tanja Černeka i Elizabeta 
Pavlović te Vijeće učenika i 
zainteresirani učenici. Svo-

jim su pitanjima zastupniku 
Flegu pokazali velik interes 
za njegov rad u Parlamentu, 
pa se tako Flego osvrnuo 
na parlamentarne odbore 
unutar kojih djeluje, mo-
gućnosti eura za Hrvatsku, 
aktivnosti na plenarnim 
sjednicama te suradnji s 
ostalim hrvatskim zastu-
pnicima.

- Europski je parla-
ment velika zgrada unutar 
koje radi nekoliko tisuća 
ljudi. Zato su raspodjela 
posla, organizacija i pošti-
vanje rokova iznimno bit-

ni, kako bi se zaista svaki 
dan odrađivale konkretne 
aktivnosti. Kao član dvaju 
odbora, ITRE-a i TRAN-a, 
većina je mojih aktivnosti 
usmjerena na područja istra-
živanja, energetike, digitali-
zacije, transporta i turizma 
te klimatskih promjena i u 
tim se područjima namjera-
vam maksimalno aktivirati 
svih pet godina, pojasnio je 
Flego gimnazijalcima. 

Zaokru"ena pri#a
Ravnatelj Gimnazije 

Pula Filip Zoričić kazao je 
da je to lijep dan za školu, 
jer ovom plaketom zaokru-
žuje jednu značajnu europ-
sku priču. “Već smo dugi niz 
godina europska škola, ali 
danas smo i službeno Škola 
ambasador Europskog par-
lamenta. Hvala Uredu EP-a 
u Zagrebu na tom velikom 
priznanju i hvala našem za-
stupniku Valteru Flegi”, re-
kao je Zoričić. Valter Flego 
posjetio je i Centar za ro-
botiku u Industrijsko-obrt-
ničkoj školi Pula te Istarsku 
razvojnu agenciju - IDA.

D. G.
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POTPISAN SPORAZUM O SURADNJI IZMEÐU SVEU"ILIŠTA U RIJECI I UREDA VALTERA FLEGE U BRISELU

Promicanje interesa 
hrvatskog sustava znanosti 
u Europskom parlamentu

Na Pravnom fakultetu 
Sveučilišta u Rijeci 
29. listopada potpi-

san je Sporazum o suradnji 
između Sveučilišta u Rijeci 
i Ureda zastupnika u Eu-
ropskom parlamentu mr. 
sc. Valtera Flege. Potpisne 
strane Sporazumom su se 
obvezale da će štititi i pro-
micati interese hrvatskog 
sustava znanosti u odno-
sima prema Europskom 
parlamentu, raditi na po-
vezivanju hrvatske znano-
sti i gospodarskog sektora 
te aktivnosti zastupnika u 
Europskom parlamentu, ra-
diti na poticanju inovacija 
i istraživanja na području 
RH, jačati nacionalne i regi-
onalne politike i programe 
za istraživanje i inovacije, 
raditi na unaprjeđivanju 
znanstvene infrastruktu-
re te kapaciteta za istra-
živanje i inovacije, jačati 
povezivanja znanosti s in-
dustrijskim i javnim sek-
torom i drugo. Sporazum 
su potpisali Valter Flego i 
rektorica Sveučilišta u Ri-
jeci prof. dr. sc. Snježana 
Prijić Samaržija. 

Otvorena 
vrata
“Važne odluke za nas 

donose se u Briselu. Kod 
zastupnika Valtera Flege mi 
smo s prijedlogom suradnje 
kucali na otvorena vrata, jer 
on je već krenuo s inicijati-
vom suradnje sa sveučilišti-
ma i hrvatskom znanošću. 
Mi smo više nego zainte-
resirani da se naš glas čuje 
u Parlamentu i da g. Flego 
može zastupati naše inte-
rese. Pravni fakultet danas 
nije slučajno domaćin, već 
je on naša vodeća sastavni-
ca što se EU politika tiče. 
Prvi kolegij prava EU-a u 
Hrvatskoj pokrenut je upra-
vo na ovom Fakultetu. Naš 
se Pravni fakultet promo-
vira u instituciju vodeću u 

europskom pravu. Naši će 
studenti imati priliku na 
predavanju g. Flege pitati 
europarlamentarca o sve-
mu što ih zanima. Magistar 
Flego sjedi u dva iznimno 
bitna odbora u Parlamentu. 
To su Odbor za industriju, 
istraživanje i energetiku i 
Odbor za promet i turi-
zam. Sigurni smo da na 
obostrano zadovoljstvo 
možemo promovirati naše 
interese. Naravno jedan o 
naših ciljeva je i promicati 

europske vrijednosti, ali i 
razvijati mogućnosti pri-
javljivanja na EU fondove. 
Moramo dati sve od sebe 
da EU politike ne ostavljaju 
naše zemlje po strani (tzv. 
EU 13 zemlje), jer tu još 
uvijek postoji veliki jaz. 
Važno je postići element 
ravnopravnosti, a to ćemo 
postići aktivnim sudjelova-
njem i prisutnošću”, rekla 
je Prijić Samaržija.

“Iako sam iz Istre, u 
Rijeci sam studirao i išao u 
srednju školu pa se i ovdje 
osjećam kao doma. Ovoga 
ljeta smo u mojem Uredu 
u Parlamentu pričali prvi 

put o tome da osjećamo da 
jedan zastupnik ne može 
biti jedinka i odlučivati 
sam i zaključili da se treba 
konzultirati sa stručnjacima 
u pojedinim područjima i 
objedinjavati pamet, uklju-
čivati kako privatni, tako 
i javni sektor i znanstve-
nu zajednicu. Dobivamo 
dnevno mnogo mailova s 

prijedlozima i shvaćamo 
da se trebamo konzulti-
rati, kako bismo znali što 
je točno interes šire zajed-
nice. Trenutno sam, tako 
se posložilo, jedini zastu-
pnik ove 3 županije: Istar-
ske, Primorsko-goranske 
i Ličko-senjske. Smatram 
da se u Parlamentu itekako 
može čuti glas sveučilišta. 

Sjedim, usuđujem se reći, u 
dva najelitnija zakonodavna 
odbora Parlamenta. Odluke 
koje se tamo donose direk-
tno utječu na gospodarstvo 
i važne su za budućnost ra-
zvoja gospodarstva Unije. 
Izvjestitelj sam parlamenta 
za projekt Digital Europe. 
To je projekt vrijedan 9,2 
milijarde eura. EU novcem 
dizat će se konkurentnost 
EU gospodarstva”, rekao je 
Valter Flego. 

Policentri!an 
razvoj
“Za Hrvatsku je izni-

mno važno što se događa u 
Briselu, jer se tamo dono-
si, rekao bih, oko 70 posto 
naše legislative, a mnoge se 
odluke zapravo više donose 
u odborima, nego na ple-
narnim sjednicama. Odbor 
za tehnologiju značajan je 
odbor, a mi upravo želimo 
napraviti iskorak u razvo-

ju najnovijih tehnologija. 
Nastojimo biti što bolje ko-
ordinirani s aktivnostima 
u EU parlamentu i svojim 
ekspertnim znanjima želi-
mo pomoći zastupnicima da 
snažnije zastupaju interese 
akademske zajednice te da 
promoviramo policentrič-
ni razvoj u Hrvatskoj. In-
stitucije iz RH mogu biti 
aktivne i promovirati svoje 
vrijednosti i snage u Europi 
i na kraju više utjecati na 
europske politike”, zaključio 
je prof. dr. sc. Saša Zele-
nika, pomoćnik rektorice 
za međunarodne odnose 
i partnerstva i profesor na 
Tehničkom fakultetu Sve-
učilišta u Rijeci.

Nakon potpisivanja 
Sporazuma Valter Flego 
održao je predavanje o 
temi “Budućnost Europ-
ske unije” studentima prve 
godine prava.

S. BODLAJ IVAŠI"

Glave na kup
“Nitko ne!e iz Eu- 

rope do!i i dijeliti nov-
ce, nego moramo biti 
spremi do početka pri-
mjene tih programa. 
Zato stavljamo glave 
na kup da se pripremi-
mo za projekte koji su 
Hrvatskoj nasušno po-
trebni. Velika je ovo pri-
lika za značajan iskorak 
Hrvatske u ovoj, kako 
ju u Parlamentu zovu, 
4. industrijskoj revoluciji 
u ekonomiji 4.0 Europe. 
Veliko hvala rektorici i 
Sveučilištu u Rijeci. Su-
radnja !e, siguran sam, 
i!i na obostranu korist”, 
rekao je Valter Flego.

“Iako sam iz Istre, u Rijeci sam 
studirao i išao u srednju školu 

pa se i ovdje osjećam kao doma. 
Ovoga ljeta smo u mojem Uredu 

u Parlamentu pričali prvi put 
o tome da osjećamo da jedan 

zastupnik ne može biti jedinka i 
odlučivati sam
Valter Flego

Važne odluke za nas donose se u Brise-
lu. Kod zastupnika Valtera Flege mi smo s 
prijedlogom suradnje kucali na otvorena 
vrata, jer on je već krenuo s inicijativom 
suradnje sa sveučilištima i hrvatskom 
znanošću. Mi smo više nego zainteresi-
rani da se naš glas čuje u Parlamentu i 
da g. Flego može zastupati naše interese, 
rekla je rektorica Sveučilišta u Rijeci prof. 
dr. sc. Snježana Prijić Samaržija

Snježana Prijić Samaržija i Valter 
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4 EUROeko
NAJVE!I PROJEKT ZA ISTARSKU POLJOPRIVREDU FINANCIRAN IZ PROGRAMA RURALNOG RAZVOJA REPUB

Sustavom Červar Porat - B
navodnjavat će se 550 he
poljoprivrednog zemljišt

Sustav navodnjavanja 
Červar Porat - Bašarin-
ka najveći je projekt za 

istarsku poljoprivredu. Pri-
preme su trajale dugo, a u 
travnju ove godine počeli 
su radovi koji će potrajati 
tri godine. Izgradnja susta-
va u sto postotnom izno-
su financira se iz Programa 
ruralnog razvoja Republike 
Hrvatske, sredstvima iz Eu-
ropske unije.

Akumulacija se pro-
stire na 16 hektara povr-
šine i sadržavat će gotovo 
milijun kubika vode što 
će biti sasvim dovoljno za 
sve poljoprivredne povr-
šine koje gravitiraju tom 
sustavu. Akumulacija će 
se puniti vodom iz izvo-
ra Gradole u mjesecima 
kada je potrošnja vode na 
Poluotoku manja. Točni-
je, odobreno je punjenje 
akumulacije iz Grado-
la od 1. listopada do 1. 
svibnja. Sustav Gradole 
kapacitiran je za ljetnu 
potrošnju, pa korištenje 
vode u mjesecima kada 
je potrošnja manja i viš-
kovi vode praktički od-
laze u more odgovaraju 
i vodoopskrbi. Južno od 
akumulacije voda će teći 
prirodnim padom, a za 
navodnjavanje sjeverno 

od akumulacije koristit 
će se pumpe.

Novi Zakon defini-
ra vrlo nisku cijenu same 
vode za navodnjavanje, 
koja će biti uvećana tek za 
iznos amortizacije sustava, 
održavanje i pumpne sta-
nice. Cijena vode neće biti 
veća od 2,5 kune po litri. 
Poljoprivrednici danas pla-
ćaju desetak kuna za litru 
vode, a na području koje 
pokriva pulski Vodovod i 
dvostruko više.

Izgradnja sustava jav-
nog navodnjavanja Červar 
Porat - Bašarinka vrijedan 
je 110,6 milijuna kuna. 
Ugovor o javnoj nabavi 
potpisali su tada istarski 
župan Valter Flego, gene-
ralni direktor Hrvatskih 
voda Zoran Đuroković i u 
ime izvođač radova, odno-
sno zajednice gospodarskih 
subjekata - Vodoprivreda 
d.o.o. Buzet i Vodotehni-
ka d.d. Zagreb - Vanja Vi-
žintin. 

Jednogodišnji 
nasadi
Područje budućeg 

sustava navodnjavanja 
Červar Porat-Bašarinka 
nalazi se na zapadnom 
priobalnom dijelu Istar-
ske županije, na području 

Grada Poreča i Općine Tar-
Vabriga, a obuhvaća 550 
hektara poljoprivrednog 
zemljišta, odnosno nasade 
maslina, vinograde i jed-
nogodišnje nasade.

Planiranje ovog su-
stava početo je još 2008. 
godine kada je Skupština 
Istarske županije usvojila 
novelaciju Plana navod-
njavanja Istarske župani-

je. Nakon toga izrađeno 
je niz dokumenata kao što 
su: Idejno rješenje, Studija 
utjecaja na okoliš, Studija 
izvodljivosti kojom je po-
tvrđena ekonomska oprav-

danost ulaganja te sva osta-
la idejna, glavna i izvedbena 
projektna dokumentacija. 
Postupak izrade dokumen-
tacije i pripremnih aktiv-
nosti, Istarska županija je 

Područje budućeg sustava navodnjavanja 
Červar Porat - Bašarinka nalazi se na za-
padnom priobalnom dijelu Istarske župa-
nije, na području Grada Poreča i Općine 
Tar-Vabriga, a obuhvaća 550 hektara poljo-
privrednog zemljišta, odnosno nasade ma-
slina, vinograde i jednogodišnje nasade  

Navodnjavanje cijele Županije
Sukladno strategiji razvoja poljoprivrede u Istarskoj  

županiji i planu navodnjavanja, cilj je na cijelom po-
dručje Istarske županije, tamo gdje postoje velike po-
ljoprivredne površine, omogu%iti navodnjavanje, jer je 
to temelj razvoja moderne poljoprivredne proizvodnje 
što je prepoznala i EU koja sa sto posto bespovratnih 
sredstava financira gradnju takvih sustava. Danas, usli-
jed klimatskih promjena, bez adekvatne poljoprivredne 
infrastrukture teško se uop%e baviti kvalitetnom i organi-
ziranom poljoprivredom. Istarska županija sustavno radi 
na projektnoj dokumentaciji za projekte izgradnje susta-
va navodnjavanja diljem Istre. Na taj način stvara pret-
postavke za konkurentnu poljoprivrednu proizvodnju.
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PREZENTIRALA SUSTAVE JAVNOG NAVODNJAVANJA 

U Valturi se 
navodnjava 
440 hektara 
poljoprivrednog 
zemljišta
U Zagrebu je održan 

24. Hrvatsko-Ba-
varski simpozij o 

upravljanju vodama kojeg 
su organizirali Ministarstvo 
zaštite okoliša i energetike 
i Hrvatske vode. U sklopu 
simpozija, koji se održavao 
od 9. do 11. listopada, de-
legacije Savezne Republi-
ke Bavarske, Ministarstva 
i Hrvatskih voda u Istar-
skoj županiji posjetile su 
županijski sustav javnog 
navodnjavanja u Valturi i 
sustav Červar Porat - Ba-
šarinka u izgradnji. 

Pilot projekt
Domaćin posjeta u 

Valturi bila je Istarska žu-
panija kao vlasnik susta-
va, te Kaznionica u Valturi 
(Uprava za zatvorski sustav 
Ministarstva pravosuđa), 
kao korisnik sustava i vla-
snik poljoprivrednih povr-
šina. Brojnu delegaciju iz 
Bavarske i Zagreba doče-
kali su Ezio Pinzan, pro-
čelnik Upravnog odjela za 
poljoprivredu, šumarstvo, 
lovstvo, ribarstvo i vodo-
privredu Istarske županije, 

Nikola Cvitan, viši stručni 
suradnik za vodoprivre-
du Istarske županije, Josip 
Trošt, upravitelj Kaznionice 
u Valturi, Slavko Kovače-
vić, pomoćnik upravitelja, 
Ener Radolović i voditelj 
Odjela za rad i strukovnu 
izobrazbu zatvorenika Ka-
znionice. Tom je prilikom 
delegacija upoznata sa spe-
cifičnostima, organizacijom 
te načinom rada Kaznio-
nice u Valturi, nakon čega 
je ispred Istarske županije 
održana prezentacija sa-
mog sustava. 

Riječ je o sustavu 
izgrađenom 2015. godi-
ne vrijednom 70 miliju-
na kuna, a koji predstavlja 
prvi izgrađeni sustav na-
vodnjavanja u Istarskoj žu-

paniji (pilot projekt), i čini 
sastavi dio Plana navod-
njavanja Istarske županije 
te Nacionalnog programa 
navodnjavanja i gospodare-
nja poljoprivrednim zemlji-
štem i vodama u Republici 
Hrvatskoj. 

Dvije uspješne 
sezone
Namijenjen je na-

vodnjavanju 440 hektara 
poljoprivrednih površina 
koje se nalaze u obuhvatu 
Kaznionice u Valturi, a u 
bitnom se sastoji od male 
akumulacije zapremnine 
632.500 m3, crpne stani-
ce, trafostanice, cjevovoda 
i hidranata te nadzornog 
upravljačkog sustava. Na-
kon održane prezentacije, 
uslijedio je obilazak sustava 
te poljoprivrednog područ-
ja pod navodnjavanjem. U 
sklopu ovog sustava navod-
njavanja odrađene su dvije 
uspješne sezone navodnja-
vanja, dok je trenutno u 
tijeku aktivnost na pripremi 
sustava za njegovo korište-
nje u 2020. godini.

S. B. I.

Bavarci u posjetu Valturi

Bašarinka 
ektara 
ta

zajednički, organizacijski 
i financijski, realizirala 
u suradnji s Hrvatskim 
vodama, kao glavnim 
koordinatorom te Gra-
dom Porečom i Općinom 

Tar-Vabriga na čijem se 
području sustav gradi.

U projekt su od po-
četka uključeni poljopri-
vrednici s tog područja, 
pa Županija ima oko sto-
tinjak potpisanih predu-
govora sa zainteresiranim 
poljoprivrednicima. Sva-
ki će poljoprivrednik do-
vršetkom gradnje dobiti 
mogućnost priključka bez 
naknade, ali će sami na 
svojim poljoprivrednim 
površinama postaviti 
opremu za navodnjava-
nje koja je najprimjerenija 
njihovoj poljoprivrednoj 
proizvodnji. Naknada za 
navodnjavanje bit će naj-
niža moguća, a s njom će 
se financirati potrošnja 
vode, rad sustava, uprav-
ljanje i održavanje te 
amortizacija. Ta će cijena 
vode za buduće korisnike 
zasigurno biti najniža na 
tržištu.

Sustav je od izni-
mnog značaja za razvoj 
poljoprivrede u Istarskoj 
županiji. Poljoprivred-
na površina na kojoj su 
u većem djelu zasađeni 
trajni nasadi maslina i 
vinove loze, omogućit će 
proizvodnju vrhunskih 
poljoprivrednih proi-
zvoda, dok će na ostalim 
površinama omogućiti 
poljoprivrednu proizvod-
nju u funkciji turizma, 
koji je izrazito zastupljen 
u neposrednoj blizini. 
Time će se pored pove-

ćanja proizvodnje, otvo-
riti i nova radna mjesta 
u poljoprivredi, ponudit 
će se svježi proizvodi po-
trošačima u neposred-
noj blizini i stvoriti nova 
stabilna ekonomija koja 
će nuditi lokalne, svježe 
proizvode.

Sustav za 
industrijske raj"ice
U Istarskoj županiji 

planira se još nekoliko 
sustava javnog navod-
njavanja. Prethodno je 
izgrađen SN Valtura, a 
slijedi sustav na području 
Grada Umaga u Petrovi-
ji, gdje će se na sličnoj 
površini od više od 500 
hektara, izgraditi sustav 
koji će koristiti proizvo-
đači industrijske rajčice. 
Oni su vrlo zainteresira-
ni da se sustav izgradi 
što prije, jer im iskustva 
pokazuju da im je proi-

zvodnja direktno vezana 
uz količine raspoložive 
vode za navodnjavanje. 
Pri završetku izgradnje 
sustava, planiraju se 
udružiti u proizvođačku 
organizaciju kako bi sma-
njili troškove proizvod-
nje, zajednički bi mogli 
bolje koristiti sredstva 
EU koja su im na ras-
polaganju te zajednički 
nastupiti na tržištu. Na-
kon toga planira se novi 
sustav u Čepić polju, na 
području Općine Kršan, 
te niz novih sustava.

Sustav, čiji je kori-
snik Kaznionica u 
Valturi, izgra"en je 
2015. godine i pr-
vi je izgra"eni su-
stav navodnjavanja 
u Istarskoj županiji

Poljoprivreda i turizam
Poljoprivredna površina na 

kojoj su u većem djelu zasađeni 
trajni nasadi maslina i vinove 
loze omogućit će proizvodnju 

vrhunskih poljoprivrednih 
proizvoda, dok će na ostalim 

površinama omogućiti 
poljoprivrednu proizvodnju u 

funkciji turizma
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U prostorijama Istar-
ske razvojne agenci-
je održana je “Mash 

up” konferencija u sklopu 
projekta ATLAS koja oku-
plja sudionike iz različitih 
djelatnosti, a čiji je cilj pred-
stavljanje poslovnih ideja u 
domeni kulturnog turizma. 
Sudjelovalo je 15 timova, 
a svaki je nakon predstav-
ljene ideje imao priliku sa 
stručnjacima (mentorima) 
detaljnije ju razraditi te de-
finirati početne korake za 
njezin razvoj.

Kako su projektne ak-
tivnosti, ali i sami “Mash 
up”, koji je temeljen na mul-
tidisciplinarnosti, usmjere-
ni na razvoj novih ideja u 
domeni kulturnog turizma, 
svi prisutni su u popodnev-
nim satima imali priliku 
razgledati Pulu uz pratnju 
turističkog vodiča. 

Tradicija 
i identitet
Uspješnost realizacije 

ovog projekta potvrđena 
je dodjelom nagrada naj-
bolje ocijenjenim poslov-
nim idejama u prostorima 
pulskog amfiteatra gdje je 
zahvaljujući uspješnoj su-
radnji IDA-e i Arheološkog 
muzeja Istre, postavljena 
posebna rampa kojom se 
omogućio pristup osoba-
ma s invaliditetom stalnom 
postavu izložbe “Vinogra-
darstvo i maslinarstvo u 
Istri” te se time potvrdilo 
kako je važno da kulturne 

znamenitosti trebaju biti 
dostupne svima. 

Pobjednici “Mash 
up” konferencije su Ana 

Somek i Filip Jakovac s 
poduzetničkom idejom 
“Balkan Roads” koja za 
cilj ima da turistički po-

sjetitelji koriste stare auto-
mobile ili iznajme njihov 
automobil marke Yugo te 
zavojitim cestama istražu-
ju i upoznaju kulturne i 
turističke ljepote Balkan-
skog poluotoka te prožive 
iskustvo na način kako ga 
doživljava lokalno stanov-
ništvo.

Direktor IDA-e dr. sc. 
Boris Sabatti naglasio je 
kako će Istarska razvojna 
agencija zajedno s Istar-
skom županijom, ali i par-
tnerima, kako hrvatskim 
tako i talijanskim i u bu-
dućem razdoblju nastavi-
ti raditi i razvijati nove i 
inovativne načine turizma, 
ali i približavanje kultur-
nih i turističkih objekata 
koristeći najnovije i naj-
modernije ICT alate, ali 
pritom ne zanemarujući 
tradiciju i identitet ove 
regije. Upravo zbog odr-

živosti rezultata i poten-
cijala za nastavak surad-
nje, projektni partneri su 
se usuglasili s nastavkom 
rada u domeni kulturnog 
turizma i IT-ja te provedbi 
aktivnosti kojima se ostva-
ruju ne samo regionalni, 
već i europski ciljevi.

Korištenje 
ICT tehnologije
Sabatti je nadalje ista-

knuo važnost poticanja po-
duzetništva što IDA kroz 
svoje poduzetničke inku-
batore, kreditne linije, ali i 
besplatne edukacije za javni 
i privatni sektor, radi od sa-
mih početaka, te rekao da 
vjeruje da će svi sudionici 
ustrajati u razvoju prezen-
tiranih ideja te time dopri-
nijeti razvoju kulturnog 
turizma te korištenju ICT 
tehnologija što je ujedno i 
cilja ATLAS projekta. 

U Poreču je održana 
završna konferencija pro-
jekta ATLAS. Cilj projekta 
bio je jačanje i razvoj ICT 
alata u svrhu promocije 
kulturnog turizma kao ne-
iskorištenog potencijala u 
zemljama partnerima, ali i 
približavanje kulturnih i tu-
rističkih sadržaja osobama 
s invaliditetom. U sklopu 
završne konferencije pre-
zentirali su se rezultati pro-
jekta te se istaknuo visoki 
postotak uspješnosti svih 
partnera koji su sudjelovali 
na projektu. Vrijednost pro-
jekta iznosila je 964.933,48€ 
dok je Istarskoj razvojnoj 
agenciji bilo namijenjeno 
129.417,50€ . Projekt je 
sufinanciran iz programa 
Interreg V-A Italija-Hr-
vatska.

S. BODLAJ IVAŠI"

IDA - PROJEKT ATLAS POSLOVNE IDEJE U DOMENI KULTURNOG TURIZMA

Kulturne 
znamenitosti 
trebaju biti 
dostupne svima
Pobjednici “Mash 
up” konferencije su 
Ana Somek i Filip Ja-
kovac s poduzetnič-
kom idejom “Balkan 
Roads” koja za cilj 
ima da turistički po-
sjetitelji koriste stare 
automobile
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ZAVRŠIO PROJEKT BLUTOURSYSTEM FINANCIRAN IZ PROGRAMA INTERREG V-A ITALIJA - HRVATSKA

Znanjem i suradnjom 
u destinaciji do bolje 
popunjenosti kapaciteta

Projekt Blutoursystem 
službeno je završio 30. 
rujna 2019., a počeo 

je u siječnju 2018. godine. 
Projekt Blutoursystem fi-
nanciran je bio iz Programa 
INTERREG V-A Italija - 
Hrvatska 2014. - 2020. 
Ukupna vrijednost projekta 
iznosila je 1.037.050 eura 
od čega je proračun Istarske 
županije iznosio 164.550 
eura. Glavni cilj projekta 
bio je doprinijeti unaprje-
đenju okvira za održivi rast 
Plavog turizma u skladu 
sa sektorskim politikama 
Europske unije i EUSAIR 
strategije. 

Završna 
konferencija
Predstavnici Istarske 

županije sudjelovali su na 
partnerskom sastanku i za-
vršnoj konferenciji projekta 
od 16. do 18. rujna u Bariju 
u Italiji. Projektni partneri 
iz Italije i Hrvatske tom su 

se prilikom osvrnuli i pred-
stavili aktivnosti u sklopu 
projektnih elemenata za čiju 
su implementaciju bili za-
duženi te ostvarene rezul-
tate i ciljeve projekta. Osim 
Sveučilišta CA’ FOSCARI 
iz Venecije kao nositelja, 
projekt je ujedinio sljede-
će partnere: Regija Veneto, 
Regija Puglia, Istarska žu-
panija, Sveučilište u Splitu - 
Ekonomski fakultet i Lokal-
na akcijska grupa “LAG5” 
Orebić. Istarska je županija 
uspješno sudjelovala u pro-
vedbi aktivnosti svih radnih 

elemenata, uz vodeću ulogu 
u radnom paketu 5. Uspo-
stava Blutoursystem platfor-
me. Od ostalih aktivnosti 
vrijedno je istaknuti orga-

nizaciju brojnih seminara i 
radionica namijenjenih di-
onicima u turizmu, a koji 
su imali za cilj pridonijeti 
boljem poslovanju i pro-
mociji smještajnih objekata 
na području Istre te infor-
miranju pružatelja usluga 
u turizmu.

Tako su, na primjer, u 
sklopu projekta Blutoursy-
stem Sekcija Zajednice 
obiteljskog turizma HGK 
- Županijske komore Pula, 
Istarska županija i Turistička 
zajednica Grada Pule orga-
nizirale u Županijskoj ko-

mori Pula radionicu pod 
nazivom „Suradnjom u 
destinaciji do bolje popu-
njenosti kapaciteta“. 

Turisti"ka 
ponuda
Radionica je bila orga-

nizirana da bi se pridonijelo 
boljem poslovanju i popun-
jenosti smještajnih ob-
jekata te radi informiranja 
pružatelja usluga smještaja 
u domaćinstvu o aktualno-
stima u turističkoj ponudi 
destinacije. Predstavljen je 
primjer dobre prakse pov-

ezivanja poduzetnika s 
Barbanštine Istra Outdoor 
Experience, koji zajednički 
rade na stvaranju dodatne 
ponude destinacije i nje-
noj promociji. Kao primjer 
korištenja digitalnih alata 
u poslovanju predstavlje-
na je inovativna aplikacija 
za edukaciju iznajmljivača 
Booking Monster Croatia 
te aplikacija Go - Istria za 
povezivanje gostiju s turi-
stičkom ponudom.

Projekt Blutoursystem 
identificira nove prekogra-
nične turističke scenarije, 
povećava vještine, znanje 
i kapacitete sudionika te 
određuje multiplikativni 
učinak na turistički sektor. 
Važno je da dionici u desti-
naciji surađuju i podupiru 
se jer svi ostvaruju korist, a 
u konačnici se poboljšava 
kvaliteta turističke ponude 
te se postiže veća konku-
rentnost na tržištu.

S. BODLAJ IVAŠI"

Digitalni alat
Kao primjer korištenja digitalnih alata u 

poslovanju predstavljena je inovativna aplikacija za 
edukaciju iznajmljivača Booking Monster Croatia 

te aplikacija Go - Istria za povezivanje gostiju s 
turističkom ponudom

Završna konferencija u Bariju

Glavni cilj projekta bio je doprinijeti una-
prje"enju okvira za održivi rast Plavog 
turizma u skladu sa sektorskim politika-
ma Europske unije i EUSAIR strategije • Predstavnici Istarske županije sudje-
lovali su na partnerskom sastanku i za-
vršnoj konferenciji projekta od 16. do 18. 
rujna u Bariju u Italiji
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Robert Frank

Urednica priloga: 
Silva 

Bodlaj Ivaši"
Izdavač: 

Glas Istre novine 
d.o.o.

Prilog je realiziran u 
suradnji s Istarskom 

županijom

IRENA NA PARTNERSKOM SASTANKU PROJEKTA JOINT SECAP I PRVOM CROSS-BOARDER ENERGY HUB-U

Ranjivost 
i rizici na 
klimatske 
promjene 

Istarska Regionalna Ener-
getska Agencija IRENA 
je od 22. do 23. listopada 

sudjelovala na trećem par-
tnerskom sastanku projekta 
Joint SECAP - Joint stra-
tegies for Climate Change 
Adaptation in coastal areas 
u sklopu Interreg Italija - 
Hrvatska programa koji se 
održao u Pescari u Italiji. 
Organizator sastanka bili 
su predstavnici iz Općine 
Pescara, a na sastanku su 
sudjelovali projektni par-
tneri te stakeholderi tali-
janskih partnera vezanih 
uz projekt.

Interventni 
scenariji 
Na partnerskom sa-

stanku se raspravljalo o 
trenutnom statusu izrade 
Analize ranjivosti i rizika 
na učinke klimatskih pro-
mjena svih partnera te o 
modelima u sklopu meto-
dologije izrade. Također su 
se predstavile i smjernice za 
buduće modele koji će se 
morati ispuniti u slijedećih 
nekoliko mjeseci. Održane 
su prezentacije vezane uz 
interventne scenarije kli-
matskih promjena i studije 
utjecaja na okoliš koja će se 
izrađivati u slijedećoj fazi 
projekta. Diskutiralo se i o 
tekućoj administracijskoj 
i financijskoj tematici i 
budžetnim promjenama. 
Na kraju je partnerima 
predstavljena CLEXI plat-
forma kao mogući primjer 

za web platformu koja će se 
izrađivati za potrebe pro-
jekta, te su se dogovorili 
rokovi i projektni zadaci 
do slijedećeg sastanka.

Akcijskim planom 
energetski održivog razvit-

ka (SEAP) su zadani cilje-
vi za smanjenje potrošnje 
energije i suzbijanje poslje-
dica klimatskih promjena 
kojim se sudionici obvezuju 
da će pripremiti i provesti 
Akcijski plan za održivu 

energiju i borbu protiv kli-
matskih promjena (SECAP) 
do 2030. kojim se usvaja 
zajednički pristup rješava-
nja klimatskih promjena i 
prilagodbe na njih.

S tim ciljem Istarska 
županija je 2015. godine, 
prva u Hrvatskoj, izradila 
Strategiju održivog razvoja 
- Zeleni plan Istre. Godinu 
kasnije, 6 istarskih gradova 
- Buzet, Labin, Pazin, Poreč, 
Pula i Rovinj - potpisalo je 
Sporazum za klimu i ener-
giju, što je bio jedan od ci-

ljeva EU projekta LIFE SEC 
ADAPT. Kroz taj projekt 
Istra je iz EU fondova osi-
gurala 7 milijuna kuna.

Potpisnici sporazuma 
se obvezuju smanjiti emisije 
CO2 na svome području 
za najmanje 40 posto do 
2030. godine učinkoviti-
jom upotrebom energije 
i većom upotrebom ob-
novljivih izvora energije te 
usvojiti integrirani pristup 
ublažavanju i prilagodbi na 
klimatske promjene. U pro-
jektu sudjeluju Istarska ra-
zvojna agencija (IDA) kao 
koordinator projekta, Istar-
ska županija te spomenutih 
šest istarskih gradova.

Plava 
energija
IRENA je, kao vodeći 

partner, sudjelovala je i na 
prvom Cross-boarder Ener-
gy HUB-u u Gospodarskoj 
komori Chieti-Pescara u 
gradu Pescari te na drugom 
Steering committee meetin-
gu kojim se nastavlja pro-
vedba projekta COASTE-
NERGY programa Interreg 
Italija - Hrvatska, a održa-
vao se od 6. do 8. studenog. 
Organizatori sastanka bili su 
Gospodarska komora Chi-
eti-Pescara kao domaćin te 
IRENA kao vodeći partner, 
a sudjelovali su još i razni 
hrvatski i talijanski dionici 
koji su svojim iskustvom 
pridonijeli kvaliteti i pro-
duktivnosti sastanka. Uloga 
HUB-a je uključivanje re-

levantnih dionika u proces 
definiranja pilot projekata 
u sektoru plave energije. 
Zainteresirane strane CO-
ASTENERGY-ja uključuju 
sveučilišta, lokalne i regi-
onalne vlasti, lučke vlasti, 
agencije za zaštitu okoliša i 
poslovni klasteri iz Hrvat-
ske i Italije; ova je skupina 
općenito otvorena za bilo 
koji drugi predmet koji bi se 
mogao potencijalno uklju-
čiti u definiranje projekata 
Plave energije u Jadranskom 
moru. Na partnerskom se 
sastanku raspravljalo o 
aktivnostima izvršenima 
do sada, onima koje tek 
treba obaviti u narednom 
razdoblju te rokovima za 
realizaciju istih. Cilj ovog i 
budućih susreta, koji će se 
održavati do 2021. godine, je 
realizacija niza aktivnosti u 
sektorima akvakulture, pri-
obalnog turizma, biotehno-
logije i drugih uz naglasak 
na znanje i mogućnosti po-
duzetničkog sektora u Italiji 
i Hrvatskoj.

S. B. I.

Predstavljene su smjernice za buduće mo-
dele koji će se morati ispuniti u slijede-
ćih nekoliko mjeseci • Akcijskim planom 
energetski održivog razvitka (SEAP) su za-
dani ciljevi za smanjenje potrošnje energije 
i suzbijanje posljedica klimatskih promjena

Sastanak u Pescari

Topljenje ledenog 
pokrivača poslje-
dica je klimatskih 
promjena izazva-
nih stakleničkim 
plinovima


